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Zápis č. 15/(24-27) 310  
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT  

konaného 20. května 2025, 14:30 hodin  
v zasedací místnosti děkanátu FCH VUT, Purkyňova 464/118 – E519  

  
Přítomni:  Cigánek, Diviš, Kalina M., Kouřilová, Obruča, Pacasová, Pořízka, Přibyl, Přikryl, Řeháková, 

Švec, Vespalec.  
Omluveni:  Kalina L., Krouská, Sedláček. 
Hosté:  Dzik, Hladík, Vala, Vašinová Galiová, Veselý. 

Program:  
1. Zahájení zasedání  
2. Informace od vedení FCH VUT  
3. Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v magisterských studijních 

programech na FCH VUT pro akademický rok 2026/2027 
4. Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v navazujícím 

magisterském programu Environmental Sciences and Engineering pro akademický rok 
2026/2027 

5. Zpráva o hospodaření FCH VUT v roce 2024 
6. Pravidla sestavení rozpočtu a hospodaření Fakulty chemické VUT pro kalendářní rok 

2025 
7. Výroční zpráva o činnosti FCH VUT za rok 2024 

 
  
AD 1) Zahájení zasedání  
Předseda AS FCH přivítal přítomné a zahájil zasedání. Navržený program byl zaslán členům AS FCH 
elektronicky; k navrženému programu bylo navrženo následující doplnění: Z důvodu opomenutí chybí 
bod „Různé“ a dále jsou nově k dispozici informace o volbách kandidáta na jmenování rektorem VUT; 
proto je navrženo zařadit tento bod informativně jako bod č. 8 a dále bod č. 9 – Různé. K tomuto 
předloženému návrhu nebyly další komentáře. 
Hlasování:  

Pro: 12  
Proti: 0  
Zdržel se: 0  

Program dnešního zasedání AS FCH byl schválen s doplněním bodů: 
8. Informace o volbách kandidáta na jmenování rektorem VUT 
9. Různé 
 

Zápis z 309. zasedání byl členům Akademického senátu zaslán; členové AS neměli připomínky. Zápis 
je k dispozici na obvyklém místě. 
Hlasování:  

Pro: 12 
Proti: 0  
Zdržel se: 0 

Zápis ze zasedání č. 309 byl schválen.  
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 AD 2) Informace od vedení  
Děkan, prof. Veselý:  

• Minulý týden na fakultě úspěšně proběhly dvě konference: SPASEC a AoT; poděkování všem, 
kteří se podíleli na organizaci. Od účastníků konference byla zaznamenána pozitivní zpětná 
vazba na organizaci.  

• Příprava změn v infrastruktuře:  
o Soutěž na rekonstrukci jídelny byla zrušena; nyní se bude vyhlašovat nová. Pokud se 

přihlásí uchazeč, který splní podmínky, stále je možnost, že se rekonstrukce bude 
provádět v letošním roce; určitě to bude znamenat omezení chodu menzy minimálně 
na září a říjen. V tomto akademickém roce bude menza v provozu běžně do konce 
června. 

o Rekonstrukce laboratoří 313, 329 a 330 – dne 28. 5. 2025 od 10:00 do 11:00 hodin je 
umožněn přístup do prostor pro případné uchazeče; lhůta pro podání nabídek končí 
4. 6. 2025.  

o Vlastními silami proběhne oprava hlavního schodiště (před promocemi absolventů). 
K tomuto bodu bylo vzneseno několik dotazů: 

o Dr. Švec: Již je návrh řešení na opravu odpadů v budově F? Odpověď: Situaci nyní řeší 
projektanti, kteří mají zadání, aby navrhli řešení a vyčíslili odhad nákladů. Již nyní je 
ale zřejmé, že bude muset být provedena výměna trubek. 

o Doc. Diviš: byl instalován záložní dieselagregát? Odpověď: Ano; je instalován a plánuje 
se provést zkoušku náběhu agregátu a následně přístrojů. Vypnutí bude ohlášeno. 

• V úterý 24. 6. se bude konat slavnost za fakultou. 
• Dne 26. 5. se v zasedací místnosti děkana uskuteční setkání s akademiky; plánuje se, že setkání 

se bude konat v blízké době ještě jednou; primárním cílem je informovat širší akademickou 
obec o současných důležitých tématech. 

 
AD 3) Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v magisterských studijních 
programech na FCH VUT pro akademický rok 2026/2027 
Předseda AS FCH VUT požádal vedení o představení dokumentu. 
Děkan FCH: Jedná se o stejnou směrnici jako v minulém akademickém roce; byly aktualizovány 
termíny. Veškerá výuka se koná v prezenční formě. 
Diskuze k dokumentu: Čl. 3 – Byl vyjasněn termín „přímá návaznost“ v souvislosti s prominutím 
přijímací zkoušky. Je to i v kontextu skutečnosti, že absolventi profesního bakalářského SP přijímací 
zkoušku skládat musí.  
Další podněty do diskuze nezazněly. 
Akademický senát FCH VUT projednal dokument Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí 
ke studiu v magisterských studijních programech na FCH VUT pro akademický rok 2026/2027. 
 
AD 4) Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v navazujícím magisterském 
programu Environmental Sciences and Engineering pro akademický rok 2026/2027 
Předseda AS FCH VUT požádal vedení o představení dokumentu. 
Proděkanka pro studium, doc. Vašinová Galiová: Jedná se o stejnou směrnici jako v minulém 
akademickém roce; podrobněji byla diskutována forma ústního pohovoru. Garant by preferoval, aby 
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se jednalo o prezenční pohovor v prostorách FCH, nicméně jedná se o anglický SP, tedy forma 
prostřednictvím MS Teams by měla být umožněna. 
V diskuzi zazněla pouze připomínky, že v čl. 5, bodě 5 je třeba opravit letopočet. Jinak nebyly žádné 
dotazy. 
Akademický senát FCH VUT projednal dokument Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí 
ke studiu v navazujícím magisterském programu Environmental Sciences and Engineering pro 
akademický rok 2026/2027. 
 
AD 5) Zpráva o hospodaření FCH VUT v roce 2024 
Předseda AS FCH VUT požádal o představení dokumentu. 
Tajemník FCH, Ing. Hladík: Zpráva je připravena ve stejné struktuře, aby bylo možné provést meziroční 
porovnání. Prioritní je tabulková část; na ni potom navazuje část textová. Komentář je ponechán také 
ve víceméně stejné struktuře, právě s ohledem na meziroční srovnání. 
Při projednávání na schůzce Ekonomické komise AS FCH VUT vyplynul požadavek na podrobnější 
členění výdajů na marketing a propagaci; tyto materiály byly přislíbeny s tím, že se bude jednat o 
interní materiály určené pouze pro členy Akademického senátu s ohledem na to, že Zpráva o 
hospodaření je dokument, který se zveřejňuje. 
Dále informuje prof. Obruča za Ekonomickou komisi (doc. Sedláček jakožto předseda EK AS FCH je 
omluven): Zpráva byla projednávána na dvou zasedáních EK, a to 6. a 13. května. Kromě již zmíněné 
žádosti o dodání podrobnějších materiálů se ještě detailněji projednával FCP, resp. toku financí zde. 
K tomuto tématu se sejde separátně doc. Sedláček s Ing. Hladíkem. 
Na zasedání 13. května EK přijala následující stanovisko: 
„Ekonomická komise AS FCH doporučuje AS FCH schválit Zprávu o hospodaření Fakulty chemické VUT 
v roce 2024 následně po poskytnutí podrobné interní analýzy nákladů spojených s propagací FCH v 
roce 2024“. 
Předseda AS FCH otevřel diskuzi k projednávanému dokumentu. 
Dotazy na 2 položky: 

• McBook za 144 tisíc Kč – cena je velmi vysoká, proč bylo nutné pořizovat takový notebook a 
kdo jej užívá? Odpověď: Jedná se speciální konfiguraci, která byla třeba pro tvorbu 
propagačních videí. V majetku je notebook evidován na F. Volfa; fyzicky k dispozici na OSRKu; 
pokud by někdo potřeboval, je k dispozici. 

• Úprava prostor stravovacího zařízení za 381 tisíc Kč – co konkrétně tato položka znamená? 
Odpověď: Jedná se o zpracování projektu.  

Nikdo neměl další dotazy ani připomínky. 
Akademický senát FCH VUT projednal dokument Zpráva o hospodaření FCH VUT v roce 2024. 
 
AD 6) Pravidla sestavení rozpočtu a hospodaření Fakulty chemické pro kalendářní rok 2025 
Předseda AS FCH VUT požádal o představení dokumentu. 
Děkan FCH, prof. Veselý: Letošní pravidla představují poměrně velkou změnu ve srovnání 
s předešlými lety. Po určitých problémech se získáváním správných dat z IS v minulých letech se nyní 
situace ustálila a jsme schopni data do systému náležitě zapsat, přečíst i vyhodnotit. Snaha byla 
taková, aby pravidla byla jasně formativní (to je naprosto zásadní) a aby bylo vidět, kde jsou výkony. 
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Počítá se s tím, že do budoucna by se pravidla měla ještě zjednodušit. V tomto kontextu probíhala i 
jednání s Ekonomickou komisí AS FCH VUT.  
Prof. Obruča informoval o průběhu projednávání dokumentu na jednáních Ekonomické komise AS 
FCH VUT. Dokument byl projednáván rovněž na dvou zasedáních EK, kdy na prvním jednání 6. května 
byly projednány hlavní teze a na zasedání 13. května už se projednávaly konkrétnější záležitosti; 
pozornost byly věnována samotnému textu pravidel a zazněly i konkrétní návrhy na úpravu. Je 
jednoznačné, že tato pravidla znamenají velkou změnu a dle vyjádření některých členů nebyly některé 
aspekty diskutovány s řediteli s dostatečnou časovou rezervou. Proto EK požádala vedení fakulty, aby 
zorganizovalo společnou schůzku, které by se účastnili představitelé vedení fakulty, ředitelé a členové 
Ekonomické komise AS FCH, aby si mohli problematické body vyjasnit. 
Jedním ze závěrů zasedání bylo, že EK s principy pravidel souhlasí, jelikož jsou formativní a směřují 
správným směrem. Logika je taková, že pokud bude někde potřeba udělat úpravu, bude tak učiněno 
na úrovni rozpočtu a nikoli pravidel. Na tomto se Ekonomické komise shodla s vedením. 
Dále byly diskutovány některé dílčí záležitosti, konkrétně např. některé výkonové parametry nebyly 
vztaženy k nějakému roku a jiné – toto bylo vypořádáno. 
Podrobnější diskuze byla vedena na téma VŠKP a podíly na ústavech, konkrétně u SP Chemie pro 
medicínské aplikace. V rámci rozpočtu bude tento SP spadat pod ÚCHPBT a ÚFSCH; problém nastává 
v okamžiku, kdy vedoucí práce není ani z jednoho z uvedených ústavů. Proto EK navrhuje doplnit do 
textu znění: „V případě studijních programů Chemie pro medicínské aplikace (BPCP_CHMA, 
NPCP_CHMA) se za ústavy, k němuž studijní programy přísluší, považují Ústav fyzikální a spotřební 
chemie a Ústav chemie potravin a biotechnologií“. 
Poslední zásadnější bod je požadavek, aby bylo do textu doplněno, že ta část centralizovaných 
prostředků, která je alokována na rozvoj ústavů, které potřebují kompenzaci, bude rozdělena 
v souladu s vnitřním předpisem. 
Předseda AS FCH otevřel diskuzi k tomuto dokumentu. 
Ing. Vespalec:  

• Jsou v DKRVO zahrnuty publikace, které byly vyloučeny z rozdělování jako neetické? 
Odpověď: Ano, finanční prostředky za tyto publikace zůstaly na fakultě a jsou rozděleny 
v souladu s těmito pravidly. 

• V 1. řádku dokumentu je třeba opravit letopočet. 
Nikdo neměl další dotazy ani připomínky. 
Akademický senát FCH VUT projednal dokument Pravidla sestavení rozpočtu a hospodaření Fakulty 
chemické pro kalendářní rok 2025. 
 
AD 7) Výroční zpráva o činnosti FCH VUT za rok 2024 
Děkan FCH připomíná, že dokument je předložen před zalomením; není tedy nutné věnovat se 
typografickým záležitostem.  
Doc. Diviš upozornil na nepřesný název společnosti Mlýny J. Voženílek, spol. s. r. o. Bude opraveno. 
Nikdo neměl další dotazy ani připomínky. 
Akademický senát FCH VUT projednal dokument Výroční zpráva o činnosti FCH VUT za rok 2024. 
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AD 8) Informace o volbách kandidáta na jmenování rektorem VUT 
Předseda AS FCH informoval o dopise, který zaslal předseda AS VUT, v němž informuje o tom, že na 
zasedání dne 6. května 2025 byly vyhlášeny volby kandidáta na jmenování rektorem VUT pro funkční 
období únor 2026 až leden 2030, současně byl schválen i harmonogram voleb. Samotná volba se 
uskuteční dne 14. října 2025. 
V souvislosti s tím je třeba jmenovat za FCH jednoho zástupce do volební komise. Poslední roky 
fakultu zastupoval dr. Pořízka, proto jej doc. Diviš navrhuje i letos. Dr. Pořízka s návrhem souhlasí. 
Doc. Diviš se dotázal, zda jsou i další návrhy. Nikdo žádný návrh neměl; proběhlo hlasování: 
Hlasování:  

Pro: 12  
Proti: 0  
Zdržel se: 0  

Akademický senát AS FCH VUT jmenuje zástupce do volební komise pro volbu kandidáta na 
jmenování rektorem VUT Ing. Jaromíra Pořízku, Ph.D. 
 
Dále předseda AS FCH předal informaci od dr. Krouské, předsedkyně Legislativní komise AS FCH VUT, 
že v podzimním období bude probíhat na fakultě i volba děkana. Proběhne zasedání LK FCH VUT, kde 
bude připraven harmonogram a návrh složení volební komise; vše bude předloženo Akademickému 
senátu na příštím jednání. 

 
AD 9) Různé 
Doc. Diviš: 

• Na žádost děkana navrhuje změnu v termínu zasedání AS FCH, a to následovně: Zasedání, 
které je plánováno na 10. června by bylo přesunuto na 17. červen a další zasedání by se 
uskutečnilo 24. června, aby mohly být v řádných termínech projednány a případně schváleny 
všechny potřebné dokumenty. Nikdo neměl k návrhu připomínky, proběhlo hlasování. 
Hlasování:  

Pro: 12  
Proti: 0  
Zdržel se: 0  

Jednání AS FCH VUT dne 10. 6. se ruší, následuje jednání dne 17. 6. (ve 14:30 hodin) a dále 
24. 6. (ve 13:00 hodin).  
 

Dr. Kalina M.: 
• Dr. Smilek požádal Legislativní komisi o součinnost při úpravách disciplinárního řádu pro 

studenty, ale zatím dokument není k dispozici; kdy lze očekávat nějaký posun? Odpověď: 
Jednání s proděkanem Smilkem proběhne koncem tohoto týdne; následně bude dokument 
předložen Akademickému senátu k projednání. 

• V roce 2025 končí podpora Windows10; tedy je plánován přechod na Windows11 – jak se tato 
situace bude řešit, resp. jak bude financována? Odpověď (tajemník FCH): Centralizovaně se 
budou obnovovat PC v učebnách; obnova na ústavech bude financována z ústavních zdrojů. 
Nicméně tam, kde je k tomu důvod, se dá ještě zaplatit prodloužená podpora (řád jednotek 
dolarů ročně). 
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Dr. Pořízka: 
• Upozornil na problémy s uznáváním omluvenek; někteří studenti sice použijí potvrzení od 

lékaře, ale jsou to často jednodenní omluvy, tzv. „propustky“. Je to problém zejména u 
praktik. Z krátké diskuze vyplynulo, že při takových absencích je praktika nutno nahradit.  

 
Ing. Hladík: 

• Byla dovybavena kuchyňka u zasedací místnosti E220: Základní nádobí na nápoje, kávovar 
Nespresso na kapsle. K dispozici je i určitý počet kapslí, a žádá, aby spotřebované kapsle byly 
vždy v dohledné době doplněny pro další potřebu. 
 

Nikdo neměl žádné další příspěvky do diskuze. Termín dalšího zasedání je tedy posunut; zasedání se 
uskuteční 17. 6. 2025 ve 14:30 hodin.  
Závěrem předseda AS FCH VUT poděkoval všem za účast a ukončil zasedání.   
 
Brno, 26. 5. 2025  
Zapsala: Mgr. Ilona Pipková   
   
 
  
.....................................                     ..…………………………………….  
     Ing. Jiří Přibyl                prof. Ing. Stanislav Obruča, Ph.D.  
 předseda SK AS FCH                      předseda KAP AS FCH  

  
  ………………..…………………….  
  doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D.  
         předseda AS FCH  


